



京田大田外

上海引语教育出版社

银行国际业务

实用英语教程

(3)

A Practical English Course of International Banking

中国银行上海分行 编

上海外流和有点的统 Shanghai Foreign Language Education Press

(沪)新登字 203号

Practical English Course

作 国 陆 业 参

International Banking

银行国际业务 实 用 英 语 教 程 (3) 中国银行上海分行编

上海外语教育出版社出版发行 (上海外国语大学内) 上海外语教育出版社印刷厂印刷 新华书店上海发行所经销

开本 850×1168 1/32 6 印张 150 千字 1983 年 7 月第 1 版 1994 年 10 月第 4 次印刷

印数: 85 001—95 000 册 ISBN 7-81009-601-X

D·009 定价: 3.60元

前言

本教程是为适应外汇专业银行干部提高英语水平需要,由中国银行上海分行教材编写小组根据我国银行国际业务的实务编写的。全书共四册,可作大、中专院校国际金融、国际贸易、银行、财经等专业英语教学参考,也可作上述各专业自学者的进修读物。

每册有十课。课文内容紧密结合外汇专业银行实务,其中包括国际贸易的单证和结算、非贸易外汇结算、外币兑换、会计、外贸外汇贷款、外币存款以及实行开放政策以来我国银行促进对外经济关系发展的新做法,例如出口信贷、来料加工、来件装配、补偿贸易、国际租赁、信用卡、信托业务和国外厂商资信调查等。每课都附有阅读材料,以补充课文的不足。课文后有注释、语法、翻译和练习等。例句力求结合银行业务的专业用语。语法及其练习是为学生复习语法而编入的。有些课文后还附有图例,以帮助学生加深对课文或阅读材料的记忆和理解。

本教程是集体智慧的结晶。参加编写的有沈泽群(主编)、翁 世藩、施裕德、易定平、李宝华、顾春华、张俊、郑经伯和杨鸣 放等同志。本教程经中国银行总行伍官熹同志审阅修改。

为了推动全行干部培训工作的开展,我们审定了本教材并推 荐出版。但是,由于编审经验不足、水平有限和时间仓促,缺点 和错误在所难免,请同志们批评指正,以便再版时进一步修改。

中国银行总行教材编审委员会 1983年3月



CHINA OCEAN SHIPPING COMPANY

收貨人 Consignee 或讓受人 or assigns. 嫌 公司 HEAD DFFICE: 北京 PEKING 雇 州 CANTON 分 公司 BRANCH DFFICE: 上海 SHANGHAI 天澤 TIENTSIN

THE CABLE ADDRESS. "COSCO"

通 知 Notify

提單 BILL OF LADING 直運或轉船

正 本 ORIGINAL

> 船 長 For the Master

	DIRECT OR WITH TRANSHIPMENT							
船 名 Vessel	航次 Voy.				單號 L No.			
裝 貨 港 Port of Loading		卸貨港 Port of Discharge						
國 籍 Nationality		運 費 Freight pays	在 able at				支付	
		託運人所提供的 Particulars furnished						
標誌和號數 Marks and Numbers	件 數 No. of Packages	貨 Description o	名 of Goods		毛 Gross	重 Weight	尺 Measur	ement
合計件數(大 Total Packages (in w	第)		7+,					
上列外表情况良好的; Shipped on board pecified herein and to ways afloat. 重量、尺碼、標誌、 The weight, measurier on loading. 託達人、收貨人和本土 The Shipper, Consi	貨物(另有說明者除外)已對 the vessel named above be discharged at the 就數、品質、內容和價值」 ire, marks, numbers, c 是單的持有人茲明白表示表	定在上列船上並應在上列卸貨港或 e in apparent good order ar above mentioned port of dis 是託運人所提供的,承運人在裝船 quality, contents and yalue, l 使受並同意本提單和它背面所數的 of this Bill of Lading hereby	nd condition (unle scharge or as near 時並未核對。 being particulars f 一切印刷、書寫或打印	ess otherw r thereto s furnished t 中的規定、發 and agree	ise indicates the very the Si	eated) the essel may hipper, are	not check	t and

簽單日期 Dated

Shippers are requested to note particularly the exceptions and conditions of this Bill of Lading with reference to the validity

of the insurance upon their goods.

CONTENTS

Lesson One	1
Text: Collection of Personal Property (I)	
Grammar: The Infinitive (II)	
Reading Material: Power of Attorney	
Illustration: Bond	
新州共和的华瓜和畲族、非贸易外汇组织、外市及场、会社、	
Lesson Two	17
Text: Collection of Personal Property (II)	
Grammar: The Gerund (II)	
Reading Material: Corporate Stock	
Illustration: Share Certificate	
。11 音樂類為看該而詞為何。其些觀欠自然帶有前徵。四首曲	22
Lesson Three	32
Text: Bank Credit Cards	
Grammar: The Participle (III)	
Reading Material: Cheque Cards	
Illustrations: Credit Cards	
Lesson Four	52
Text: The Double-Entry Bookkeeping System	
Grammar: Formation of Words	
Reading Material: Profit and Loss Statement and Bal-	
ance Sheet	
Illustration: Balance Sheet and Profit and Loss Statemen	τ

Lesson Five	75
Text: Reconciliation of Statement of Nostro Account	
Grammar: The Relative Pronoun	
Reading Material: (I) Deposits (II) Overdrafts	
Lesson Six	92
Text: Credit Investigation	
Grammar: The Complex Object and the Complex Subject	
Reading Material: (I) Letter on Credit Inquiry (II) Letter	
of Reply(1) (III) Letter of Reply(2)	
Lesson Seven	107
Text: Telegraphic Communication Between Banks	
Grammar: The Position of the Predicative in Sentences	
and the Correct Use of the Predicative Noun	
Reading Material: Cables Concerning the Issue and	
Handling of Letters of Credit	
Illustration: Time Table of the Major Cities of the	
hery of the original bound for CDL Bank in terior these	
Lesson Eight	
Text: Services Offered by Banks in the Trust Business	15
Grammar: The Position of Objects in Sentences	
Reading Material: (I) Irrevocable Letter of Guarantee	
(II) Trade Enquiry (III) Letter of	
Guarantee	
Illustration: Diagram of Funds Procurement and Utiliza-	
tion of a Trust Banking Company in Japan	

Lesson Nine
Text: kinds of Letters of Credit
Grammar: Usage of Some Indefinite Pronouns(I)
Reading Material: The Rule of Strict Compliance
Governing Credits
Illustrations: Irrevocable Revolving Credit and Irrevo-
cable Credit with Red Clause
Lesson Ten
Text: Kinds of Bills of Lading
Grammar: Usage of Some Indefinite Pronouns (II)
Reading Material: The General Course of Carriage by
Sea
Illustrations: Bills of Lading
and the Correct the ast the Predicative Asta
Rending Materials Cables Concerning the Issue and
Level Author O to mailed to infilmed to the second of the level of the
ditastration Time Table of the Major Cities of the
Concern The Parkwish Lifts - Minw
Realist March 1985 Cover Cards
The same of the sa
Torus Scrivices Otlered by Banks in the Trust Business
Community The Parling of Concess to Scotenics and Contract
asternal D. Invental sidmovanti (D) Hillstein goibse i
to rantial (NI) agirmal between (II)
The state of the second state of the second
Himstein on: Diegram of Funds Especificament and Utilings.
the state of the second of the second

LESSON ONE

Telegram desputched by A. B. Mosley (the legutee of J. L. Mos-

E YOUR BETTER APRIL SECOND PLEASE

Collection of Personal Property (1)

May 5, 1981.

Encis.(2)

XYZ Bank, Shanghai. Dear Sirs.

ZACHO POUNDS FOR

ford to awoI.

Office at BCD House Classician

second day of March our thousand nine

I, Mr. Harold Priestley, the representative of J. L. Mosley's estate in Shanghai, will hand foreign bonds of the face value of £80,000.00 to CCC Bank, Shanghai, and make an application to you for a permit to send them abroad, subject to your receipt of a letter from CCC Bank, Shanghai to you that they undertake to pay you in London £24,000.00 within a period of thirty days. If CCC Bank cannot consummate the sale and pay £24,000.00 to your London Office within the said period of time, you will please grant permission for the reentry of the original bonds for CCC Bank to return them to me, and the undertaking given by the said bank in its letter to you will then be considered null and void.

I am pleased to enclose herewith a copy of telegram and a photo-copy of Certificate issued by a Notary Public which empower me to act as lawful representative in China.

I would appreciate your kind cooperation in this matter.

Yours faithfully,
H. Priestley

Encls.(2)

1001 J. Vane Commit

William of Building Lauling

Telegram despatched by A.B. Mosley (the legatee of J.L. Mosley), London to Mr. Priestley, Shanghai on May 4, 1981:

"REFERENCE YOUR LETTER APRIL SECOND PLEASE COUNTER OFFER 30 PERCENT 24000 POUNDS FOR PERMISSION TO SEND OUT FOREIGN BONDS MOSLEY"

Town of Newmarket, County of Norfolk, England.

TO ALL TO WHOM THESE PRESENTS SHALL COME

I, John Louis of BCD House Newmarket in the County of Norfolk England a Notary Public practising at Newmarket aforesaid duly authorized admitted and sworn do hereby certify and attest that the Power of Attorney attached hereto was read over to and duly signed by Alfred Bernard Mosley at present residing at Cheveley Newmarket Norfolk England who is known to me in my presence and in the presence of Henry Jackson and William Smith both of BCD House Newmarket aforesaid Solicitors' Clerks and that the name "A. B. Mosley" thereto subscribed is in the proper handwriting of the said Alfred Bernard Mosley and that the names of "H. Jackson" and "W. Smith" thereto subscribed as witnesses are in the proper handwriting of the said Henry Jackson and William Smith respectively.

IN TESTIMONY whereof I have hereunto subscribed my name and affixed my Seal of Office at BCD House Newmarket aforesaid this twenty second day of March one thousand nine hundred and eighty one.

BCD House, Newmarket, Sanda Norfolk, England,

NOTARY PUBLIC.

May 9, 1981.

XYZ Bank, to man animate to mannavets Shanghai. Dear Sirs, south of an wolla of there and thory sured they now the

As arranged, I have delivered today to CCC Bank, Shanghai the first consignment of the YYY Government 6% Sterling Loan of 1924 Bearer Bonds of the face value of £80,000.00. A list of the bonds is herewith attached. I have requested them to despatch these bonds to their London Office in accordance with the terms agreed to by us on May 8, 1981.

me att bos 00.000,083 to sulev spat and to shoot

Mosley (Secretaria)

THE PARTY OF A COME AND THE PARTY MAY BE SEED AND THE PARTY MAY BE SEE

respectively, we confirm having received

In the meantime, I have given them instructions to arrange with you regarding the permission to despatch these bonds abroad. nter il unitano oris illy nov it basilde ed tiaris

density and wager with appear Yours faithfully, To allow sets of shoot to memoral non at H. Priestley.

Encl.

Telegram despatched to A. B. Mosley, London by H. Priestley, Shanghai on May 12, 1981:

此为试读,需要完整PDF请访问: www.entongbook.com

"YOURS FOURTH MAY XYZ BANK ACCEPTED YOUR 'TERMS AND ISSUED THE PERMIT PRIESTLEY"

Mostey's account after deducting our horse

California Con Maria (1931)

THE RESERVE SECTION PLEASE

Shanghai.

Dear Sirs,

J. L. Mosley (deceased)

In reference to Mr. Priestley's letters to you of May 5 and May 9, 1981 respectively, we confirm having received from him YYY Government 6% Sterling Loan of 1924 Bearer Bonds of the face value of £80,000.00 and we shall be pleased if you will issue your permit to allow us to despatch them to London. A list of their respective numbers is attached.

If the bonds are sold, we undertake to pay £24,000.00 to your London Office within a period of thirty days from the date we are in receipt of your written permission allowing us to send them abroad. We also undertake that our London Office will send the original bonds back to us and we will, in turn, return them to Mr. Priestley if, for any unforeseen reason, the sale of bonds cannot be consummated within the aforesaid period.

We shall be obliged if you will also confirm it is in order for us to authorize our London Office to pay the surplus funds from the sale of this consignment of bonds to the credit of Mr. Mosley's account after deducting our London Office's telegraphic expenses incurred in the aforesaid transaction.

Yours faithfully,

CCC Bank, Shanghai Office,

(Signed)

Encl.

NEW WORDS AND PHRASES

estate /is'teit/ n. 律师 (英)

bond /bond/ n. 公债,债券 签署,签名,题词

consummate /'konsameit/ testimony /'testimoni/ n.

ν. 完成, 使完成 power of attorney

委任状, 授权书 attorney /ə'tə:ni/ n.

律师 (美), (在法律上有权 代理他人办理业务或诉讼

的)代理人

solicitor /sə'listə/ n. Endiduzede de de application

财产,产业,遗产 subscribe /səb'skraib/ v.

证据,证明,(律)宣誓,证言 affix /ə'fiks/ v.

盖印,盖章。签署 surplus /'sə:pləs/ n. a.

余款,盈余,剩余的,多余的 unforeseen /'Anfo:'si:n/ a. 无法预见的, 无法预知的

NOTES TO THE TEXT

- 1. face value 面值。
- 2. the re-entry of the original bonds 将原债券重新进入 (原 先的地方)。

We are glad to set your own

- 3. counter offer 还盘 (还价)。例如: We offer the price at US\$10.00 per dozen, but they counter offer it at US\$9.00 per dozen, which is not an unexpected thing.
- 4. to all to whom these presents shall come 关系代词 whom 的先行词是 all。 presents 作 "文件"解。 come to 意译为 "到达"。将 come to 中的 to 放在 whom 前, 使句子结构显得紧凑些。这句句子意译为"致所有看到 或收到这些文件的人",与证明文件中通常使用的"to whom it may concern"的意义有些相似。
- 5. duly authorized admitted and sworn 被正式授权,承认和 宣誓。它们都用来修饰文中的"a Notary Public"(公证人)。
- 6. read over 看一遍。例如:

Then he read over the report she had sent in.

7. whereof (关系副词)作 "关于那人、关于那事"解, = of which, of what。例如:

The special undertaking whereof we are speaking is the result of his valuable opinion.

- 8. hereunto 到这里面, 在此, = hereto。
- 9. bearer bonds 来人 (不记名) 公债券。

GRAMMAR

动词不定式(2) (The Infinitive II)

动词不定式的用法在第一册第六课中已扼要地介绍过,现再说明如下:

- 一、动词不定式各种形式所表示的时间关系:
 - (一) 动词不定式一般式所表示的动作与谓语表示的动作
 - 1. 同时发生; 2. 或者是在它之后发生。例如:

We are glad to see you.

I am pleased to send you a copy of telegram.

(二) 动词不定式完成式所表示的动作,在谓语所表示的动作之前发生。例如:

We are glad to have seen you.

比较 We are glad to see you.

We do not seem to have received your answer.

(三) 动词不定式进行式表示动作正在进行,与谓语表示的动作同时发生。例如:

I am glad to be working with you.

(四)如果动词不定式所表示的动作是在谓语所表示的 时间 之前一直在进行的动作,就用完成进行式。例如:

We are glad to have been working with you. 我们很高兴在那一段时间曾和你们一起工作。

二、动词不定式的被动语态:

动词不定式虽然在语法上不能有主语,但由于它表示的是动作,在逻辑上应该有个主语。这个主语称为逻辑主语。动词不定式的逻辑主语可以是句中的主语或宾语等。当逻辑主语是动词不定式所表示的承受者时,不定式一般要用被动语态。例如:

We prefer to be paid by T/T.

The information is said to have been obtained from various quarters.

三、动词不定式的复合结构 "for + 名词 (或代词宾语) + 动词不定式":

在这种结构中的 for 本身没有意义,名词或代词在形式上是 for 的宾语,但在意义上可以说是动词不定式的主语。这种复合结构和动词不定式一样,在句子中可以作主语、表语、宾语、定语、状语。例如:

For us to carry on the fine revolutionary traditions is very important. (主语)

It is for you to decide. (表语)

He arranged for the cadres to attend sparetime evening school. (宾语, 较少用)

They serve as examples for others to follow. (定语)

We wrote for them to pay. (状语)

四、当我们需要强调动词不定式所表示的目的时,动词不定式可改用 in order to (为了)或 so as to(以便)加动词原形。例如:

We should bring about an upsurge in production to win a bumper harvest this year.

We should bring about an upsurge in production in order to (或 so as to) win a bumper harvest this year.

比较: To win a bumper harvest this year, we should bring about an upsurge in production. (动词不定式放在句首, 使它表示的目的更加明显突出。)

To enhance the drive, we must encourage people to work

EXERCISES

I. Comprehension:

Answer the following questions:

- 1. Who was Mr. H. Priestley?
- 2. What would Mr. Priestley do in handling J.L. Mosley's estate in Shanghai?
 - 3. If CCC Bank was unable to sell out the bonds, what would XYZ Bank do?
 - 4. When those bonds were returned, what would happen to the undertaking given by CCC Bank?
- 5. What did Mr. Priestley deliver to CCC Bank, Shanghai Office on May 9, 1981?
 - 6. Was Mr. Priestley's request to CCC Bank based on the terms between XYZ Bank and himself?
- 7. What did CCC Bank confirm in their letter to XYZ Bank?

What did they want to get from the latter?

- 8. What did CCC Bank's undertaking guarantee?
- 9. Was the sale of the bonds subject to a time limit?

 How long was it?
- 10. Why were the funds called surplus funds when they were credited to Mr. Mosley's account?

II. Vocabulary: 10 hk og amend me shade gated bisoda of

Give other words or phrases to replace the following words as they are used in the lesson:
undertake, consummate, grant, deliver, consignment, despatch, allow.

III. Letter Writing:

A business letter consists of seven principal parts:

(1) The Letter Head and Heading, (2) The Inside Address, (3) The Salutation, (4) The Body of the Letter or the Message, (5) The Complimentary Close, (6) The Signature and Official Position of the Signer, and (7) Miscellaneous Structural Devices.

Before going into the details of the seven principal parts of a business letter, let us first consider the effective presentation of the letter proper. There are four aspects we should pay attention to, that is:

(1) Nar ins, (2) Forms of Punctuation, (3) Forms of Indention, and (4) Effective Typewriting.

Exercises: the examination to the entire long land

- 1. What are the seven principal parts of a letter?
 - 2. In typing a letter, what aspects should the typist pay attention to?

IV. Translate the following into English:

- 1. 富勒先生 (Mr. Fowler) 作为戴维斯先生 (Mr. Davis) 在中国财产的合法代表负责处理全部财产的归还事宜。
 - 2. 李先生就他早期购买的美国企业股票出售事向中国银行提出了准予邮寄至国外的申请。
 - 3. XYZ 银行在得到 CCC 银行上海分行保证后,同意将股票交给 CCC 银行,再由其纽约分行出售。
 - 4. 如果在规定时间内, CCC 银行因无法出售股票而把它们 退回给 XYZ 银行,则其原先的保证将被视为无效。
 - 5. 中国政府保障外国人在中国的一切合法财产,这一点已为 世人所共知。
 - 6 我已将一千英镑的股票交给 A 银行,请你们发出准许他 们将股票送交他们国外分行的证件。
 - 7. 如果你们出具在三十天内付款的保证,我们将很高兴。